
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII/2022 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 stycznia  2022 r. 

w sali sesyjnej urzędu Gminy Kraszewice 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję  

 Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Przewodniczący stwierdził, że swoją nieobecność radni 

Jan Wojtaszek i Jan Puchała tłumaczą troską o swoje zdrowie (COVID). Listy 

obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 
1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1)  zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok, 

 2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2022-   

       2031, 

 3)  określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Kraszewice na lata 2022-2029, 

 4) uchylenia uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kraszewicach do prowadzenia postępowań i wydawania 

decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej dla 

uczniów o charakterze socjalnym, 

 5)  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 2022 roku, 

 6)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej,  

 7)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

 8)  Wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu, 

 9)  ustanowienia roku 2022 w Gminie Kraszewice rokiem ks. Franciszka Strugały, 

    10) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych 

Rady   Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania, 

    11) zmiany uchwały nr VII/51/2019 Rady Gminy Kraszewice z dnia 29 marca 

2019r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla radnych Rady Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania, 

  8. Interpelacje i zapytania radnych. 

  9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Wolne wnioski i informacje . 



11. Zakończenie obrad. 

 

.  

Radna Małgorzata Broniecka  złożyła wniosek w sprawie “Wniosek aby 

wprowadzić do porządku obrad sprawozdanie z pracy i kontroli Komisji 

Rewizyjnej za 2021 rok”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją 

głosów: 

jestem za 12, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0.  
 

Wójt Gminy złożył wniosek nad którym  Przeprowadzono głosowanie w 

sprawie “Wniosek aby wycofać z porządku obrad uchwałę dotyczącą uchylenia 

uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej ”. 

Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 12, 

jestem przeciw 0, wstrzymuję się 0. 

 

Radny Karol Golanowski na prośbę Jana Puchały złożył wniosek nad którym 

Przeprowadzono głosowanie w sprawie “Wniosek aby zmienić tytuł uchwały nr 

11 na ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy mimo że nie ma pozytywnej opinii 

radcy prawnego tego projektu czy możemy ją procedować ? 

Radca Prawny poinformował, że można ją procedować 

 ”. Wniosek został przyjęty następującą proporcją głosów: jestem za 10, 

jestem przeciw 0, wstrzymuję się 2. 

Porządek obrad wraz z zmianami został przegłosowany przez radnych 

jednogłośnie  

  

   

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy wybrany został radna Karol 

Golanowski  

 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad  XXXVII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił sekretarza XXXVII sesji Małgorzatę 

Broniecką  o wypowiedź na temat protokołu  z XXXVII sesji. 

 

Sekretarz XXXVII sesji  stwierdziła,  że protokół  po poprawkach jest zgodny   

z przebiegiem sesji i zawnioskowała o przyjęcie bez odczytania. 

 

 
Wniosek został przyjęty następującą proporcją 



głosów: jestem za 11, jestem przeciw 0, wstrzymuję się 1. 
 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym                   

i realizacji   uchwał. 

 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie. 

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania; 

Radny Daniel Pyrgiel zapytał czy kostka zdemontowana  na ul. Kaliskiej 

zostanie u nas w Gminie ? 

Wójt Gminy opowiedział, że kostka jest do naszej dyspozycji. Na całym 

odcinku będzie nowa kostka. A stara będzie przewieziona na paletach pod urząd. 

Naszym zamiarem jest tą starą wykostkować cały plac za urzędem.   

Do sprawozdania radni nie więcej mieli żadnych uwag i zapytań  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

Przewodniczący Artur Chowański  poinformował, że  

18 stycznia w Urzędzie Wojewódzkim w Poznanie odbyło się otwarcie wystawy 

poświęconej elementarzowi M. Falskiego. Radę gminy reprezentowali wice-

przewodnicząca RG Stanisława Zdych i radni RG: Jolanta Łuszczek, Sylwester 

Gołdyn I Jacek Wabnik. Bardzo dziękuję za reprezentowanie RG na tym 

wydarzeniu.  

W dn. 22 stycznia na zaproszenie orkiestry dętej przy OSP w Kraszewicach 

brałem udział w II koncercie karnawałowym. Koncert dostarczył słuchaczom 

wielu wrażeń artystycznych, a odmłodzony skład orkiestry stanął na wysokości 

zadania. 

21stycznia odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych 

25 grudnia spotkała się Komisja Budżetu. 

Przewodniczący Artur Chowański  poprosił o przedstawienie sprawozdania z 

posiedzeń komisji budżetowej oraz komisji Wspólnej  

Przewodniczący Sylwester Gołdyn poinformował, że w dniu 14 stycznia odbyło 

się wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kraszewice. Głównym 

zagadnieniem jakim komisja się zajęła było rozliczenie diet dla Rady Gminy 

Kraszewice . Podczas głosowania radni dokonali wyboru,  że diety będą 

wypłacane w dotychczasowej formie czyli za udział w sesji czy komisji, oraz, że 

dieta będzie zależna procentowo od kwoty bazowej określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowisko  

Dla radnych za udział w posiedzeniu komisji czy sesji 17% od kwoty bazowej. 

Dodatek 5% kwoty bazowej za prowadzenie komisji stałych lub doraźnych  



Dla ich przewodniczących . 

Natomiast stały ryczałt miesięczny dla: 

Przewodniczącego Rady – 75 % kwoty bazowej  

Wiceprzewodniczącego Rady +-55% kwoty bazowej  

  

Przewodniczący Komisji Budżetowej Sylwester Gołdyn poinformował, że w 

dniu 25 stycznia odbyło się posiedzenie komisji  Rozwoju Gospodarczego i 

Budżetu Gminy w którym uczestniczyli wszyscy członkowie oraz Pan Wójt, 

Sekretarz i Zastępca skarbnik Marta Pijanka. Podczas posiedzenia komisja 

zajęła się materiałami na dzisiejszą sesję . Uchwały dotyczące zmiany w  

budżecie komisja zaopiniowała pozytywnie. Ze swojego planu pracy zajęliśmy 

się tematem: Nakreślenie planu inwestycji na rok bieżący jak i przyszłe lata 

dających w przyszłości wymierne oszczędności finansowe . 

Najważniejsze z tych inwestycji to: 

- Instalacje fotowoltaiczne na budynkach należących do Gminy Kraszewice – 

wniosek do Polskiego Ładu  

- modernizacja sieci wodociągowej która jest w realizacji  

- przygotowanie infrastruktury pod osiedle mieszkaniowe-  takie jest planowane 

w Kuźnicy Grabowskiej  

 

Następnie przewodnicząca Komisji Rewizyjne przedstawiła następujące 

sprawozdanie Komisji Rewizyjnej  za 2021 rok  
 

 

SPRAWOZDANIE Z PRACY I KONTROLI KOMISJI REWIZYJNEJ 

RADY GMINY KRASZEWICE ZA 2021ROK 

 

Plan pracy i kontroli został opracowany i zatwierdzony przez komisję Rewizyjną na 

posiedzeniu w dniu 17.11.2020 roku. 

Zatwierdzony przez Radę  Gminy Kraszewice na sesji w dniu 26.11.2020r.  

W planie pracy KR zawartych było 12 kontroli  

W ciągu roku, zgodnie z zaleceniami pokontrolnymi RIO, KR dokonała dodatkowej kontroli 

tj: Analizy Programu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ba 2021 

rok i niezgodności wydatków z przyjętym planem pracy i kontroli Komisja Rewizyjna 

zajmowała się następującymi zagadnieniami: 

I. Dnia 12.02.2021r.  

1. Kontrola realizowania przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych środków z puli przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za 

2020 rok, w porównaniu z wydatkami w roku 2019. 



2. Kontrola GOPS w zakresie prawidłowości przyznawania świadczeń typu: zasiłki 

jednorazowe, okresowe, stałe, dożywianie w placówkach oświatowych gminy za 

rok 2020,oraz wydatki na fundusz alimentacyjny i pobyt mieszkańców gminy w 

DPS. 

II.       Dnia 03.03.2021r.  

1. Kontrola funkcjonowania Dziennego Domu Seniora  za 2020 rok. 

2. Analiza Programu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

pod kątem zaleceń pokontrolnych RIO ( kontrola dodatkowa) 

III.      Dnia 09.04.2021r.  

1. Kontrola w zakresie płatności mieszkańców w stosunku do gminy z tytułu: 

podatków, czynszów, dzierżaw, opłat za wodę i ścieki oraz opłaty „ śmieciowej” 

od osób fizycznych i prawnych za rok 2020 

2. Kontrola opłat eksploatacyjnych za wydobycie kruszyw na terenie Gminy 

Kraszewice za 2020 rok  

IV.     Dnia 12.05.2021r.  

1. Kontrola wykonania budżetu Gminy Kraszewice za 2020 rok, celem opracowania 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kraszewice  

2. Kontrola inwestycji realizowanych na terenie Gminy Kraszewice w 2020 roku pod 

kątem środków pozyskanych z zewnątrz i udziału środków własnych gminy  

V.      Dnia 03.03.2021r 

1. Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków i wymiana kotłów  

i pieców na niskoemisyjne źródła ciepła – kontrola dotacji przyznawanych z 

budżetu gminy Kraszewice za rok 2020 i za I półrocze 2021  

2. Rekontrola pomiarów i opłat od powierzchni użytkowych zajmowanych przez 

podmioty prowadzące działalność gospodarczą oraz wykazanie nieprawidłowości i 

zaległości w tym zakresie  za  2020 r. i I półrocze roku 2021. 

VI.      Dnia 11.09.2021r.  

1. Kontrola godzin ponadwymiarowych typu: godziny wynikające z projektów 

organizacyjnych ( tzw. planowane płatne zastępstwa doraźne, godziny dydaktyczne 

i opiekuńczo – wychowawcze oraz dodatki motywacyjne w placówkach 

oświatowych Gminy Kraszewice za rok szkolny tj. od 1.09.2020 do 31.08.2021 

a) Spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych. Indywidualne rozmowy z 

dyrektorami szkół i przedszkola  

VII.      Dnia 29.09.2021r. 

1. Kontrola wykonania budżetu Gminy Kraszewice za I półrocze 2021 roku. Analiza 

opinii RIO, dotycząca wykonania budżetu za powyższy okres.  



VIII.     Dnia 10.11.2021r. 

1. Kontrola wydatków klubów sportowych działających na terenie Gminy Kraszewice 

za rok 2020 z budżetu Gminy i tzw. „ Małych Grantów” 

2. Opracowanie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kraszewice 

na 2022 rok  

Z powyższego wykazu wynika, że Komisja Rewizyjna zrealizowała plan pracy i kontroli na 

2021 rok w całości na 8 posiedzeniach. 

Szczegółowe informacje wraz z  wnioskami dotyczące powyższych kontroli zawarte są w 

protokołach pokontrolnych KR, które stanowią załączniki do powyższego sprawozdania  

( dostępne w biurze nr 2. ) 

 

 

Bardzo dziękuje za prace i współpracę w 2021 roku Panu Wójtowi, Pani Skarbnik -  

Magdalenie Baś, Pani Z-cy Skarbnika – Marcie Pijance. Panu Sekretarzowi, pracownikom 

gminy, koleżankom i kolegom radnym i członkom Komisji Rewizyjnej. 

Życzę wszystkim dalszej owocnej pracy i współpracy dla dobra naszej gminy i jej 

mieszkańców  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej RG Kraszewice 

Małgorzata Broniecka 

 

 

      

Punkt 7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok 

 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Artur Chowański zapytał czy kwota 24 tys. zł to kwota której nie można 

przekroczyć? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na dzień dzisiejszy tak ale jeśli będzie potrzeba to 

zwiększymy tę kwotę.  

 



W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/252/2022  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2022 rok 

 (za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) Przyszedł 

Marcin Cichosz 

uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

 

 

 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2022-2031 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik  

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/253/2022  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na 

lata 2021-2031 

 (za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

3) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Kraszewice na lata 2022-2029 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania 

Radny Artur Chowański zapytał o zespół do opracowania strategii będzie 

składał się z pracowników ? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że  nie ma odgórnie określonego składu może być 

każdy w tym zespole. 

Radny Artur Chowański zapytał, czy będziemy to zadanie zlecać firmie 

zewnętrznej  

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że chcemy aby strategia powstała przy pomocy osób 

które się na tym znają , ale  chcemy to zrobić własnymi siłami  

 



W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/254/2022  

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Kraszewice na lata 2022-2029 

 (za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), wyszedł 

Paweł Ilski  

uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu  

 

 

 

4) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kraszewice w 

2022 roku 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz  

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Mamiak zapytał o bezpańskie psy które biegają po drodze i 

mogą doprowadzić do tragedii. Dzieci się ich boją. Może trzeba by było 

nakładać jakieś kary a tych właścicieli.  

Radca Prawny poinformował, że jeśli zdarzy się jakiś wypadek to należy 

dzwonić na policje i wtedy jest nałożona kara na właściciela. Osoba ta 

ponosi odpowiedzialność karna  

Wójt Gminy dopowiedział, że to bardzo słuszna uwaga  

Są dwie drogi aby rozwiązać problem: 

1. Jeśli jest uszczerbek na zdrowiu trzeba wezwać policje, nawet jeśli nie 

ma uszczerbku też trzeba zadzwonić na policję 

2. Rozwiązanie to jest zgłoszenie do Urzędu psów bezpańskich i my to 

później zgłaszamy do schroniska i oni przyjeżdżają i odławiają. 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/255/2022 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Kraszewice w 2022 roku 

 (za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), Wrócił 

Paweł Ilski 

uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 



 

5) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  który dotyczył nieruchomości 

gruntowej przy drodze na stadion , 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Sołtys Jan Kędzia zapytał na jaką kwotę ustalono wykup 523 m2 pod 

drogę. Jaka kwota została ustalona za 1m2 

Wójt Gminy wyjaśnił, że kwota opiewa na ok. 60zł za m2 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/256/2022  w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy i poinformował, że uchwała 

dotyczy nieruchomości w Jaźwinach  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/257/2022  w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

 

 

 
 

 

7) Wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 

Projekt Uchwały przedstawił Wójt Gminy i wyjaśnił, że chodzi o wynajem  

pomieszczeń w przychodni w Kraszewicach. Pan Piotr Owczarek chce robić 



remont Ośrodka Zdrowia.  Ma pojawić się nowoczesne USG. Gabinety mają 

być doposażone. Ma powstać również winda.  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/258/2022  w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

 

 

 

8) ustanowienia roku 2022 w Gminie Kraszewice rokiem ks. Franciszka 

Strugały 

Projekt Uchwały przedstawił Wójt Gminy 

Do uchwały radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Sołtys Jan Kędzia podziękował Wójtowi w imieniu mieszkańców jak i 

swoim własnym za ustanowienie roku 2022 rokiem Ks. Franciszka 

Strugały. Zginął on za wiarę męczeńską śmiercią w imię Polskości w 

obozie Dachau  

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/259/2022  w sprawie ustanowienia roku 2022 w Gminie 

Kraszewice rokiem ks. Franciszka Strugały 

 

 

(za – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), 

uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

 

  

    10) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady   Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Sylwester Gołdyn  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania  



Radny Karol Golanowski przedstawił następującą refleksję  

W ostatnich latach w naszej gminie działo się wiele. Długie odcinki dróg, 

przedszkole wraz ze żlobkiem i szereg innych inwestycji.  

Niestety nic nie jest za darmo. Po zrealizowaniu drogi na ulicy Wieluńskiej 

niewiele zabraknie, aby zadłużenie naszej Kochanej Gminy sięgnęło do  

historycznie niechlubnej kwoty 10 mln złotych. Jest to czas, w którym musimy 

oszczędzać a nie rozrzucać się na prawo i lewo. Zaproponowana podwyżka 

zwiększa wynagrodzenia radnych o około 80 procent. Rozumiem że jest 

wysoka inflacja i wszystko drożeje, ale chyba nie aż tak.  

Jak to się ma do skromnych podwyżek dla takich grup społecznych jak 

nauczyciele, pracownicy fizyczni czy chociażby towarzyszący nam tutaj 

pracownicy gminy. 

Na komisji wspólnej padały takie argumenty jak ;dieta powinna 

rekompensować utracone pieniądze za pobyt na sesji czy radzie. Wiadomo że 

każdy zarabia inaczej, i nigdy  

nie będzie sprawiedliwie. Więc chyba trzeba dążyć do pewnej średniej. Patrząc 

na to że niektórzy w ogóle nie tracą swoich wypłat - tą średnią na pewno nie 

jest 365 zł za jedno posiedzenie. 

Ponadto drenaż tych kilkudziesięciu tysięcy złotych w skali roku może 

wpłynąć na nieprzeprowadzenie jakiejś inwestycji. Jak odpowiedzieć 

mieszkańcom na pytanie np. dlaczego nie powstała 

jakaś droga, chodnik czy plac zabaw.  Zachęcam do refleksji 

 

Sołtys Jan Kędzia zapytał: 

Panie Przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił Pan podwyżkę diet dla 

radnych procentowo, proszę o podanie podwyżek kwotowo dla radnych, 

przewodniczącego, wiceprzewodniczącej aby wszystko było jasno i 

przejrzyście. Nam sołtysom podniesiono dietę tylko 70 zł 

Radny Sylwester Gołdyn wyjaśnił, że radni otrzymają następujące kwoty  

Radny -365zł 

Przewodniczący komisji o 108 zł więcej  

Wiceprzewodnicząca 1180 zł 

Przewodnicząca 1610 zł   

 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXVIII/260/2022  

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady   Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania 

 



 

(za – 8 głosów, przeciw – 1 głos, wstrzymało się – 4 głosy) 

uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

 

 

    11) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

radnych Rady   Gminy Kraszewice oraz zasad ich wypłacania 

 

Projekt uchwały przedstawił Radny Karol Golanowski  

Na wstępie poinformował, że Klub Radnych Razem dla Gminy Kraszewice 

przedstawia projekt uchwały diet dla radnych celem wprowadzenia do porządku 

obrad na najbliższej sesji w dniu 28 stycznia 2022 roku zgodnie z paragrafem 54 

statutu Gminy Kraszewice. Podpisał się Jan Puchała 

Radny zaznaczył, że pomysłodawcami było ¾ klubu  

Następnie Radny przedstawił projekt uchwały . 

Radny wyjaśnił również jak wyglądałoby to kwotowo  

Przy propozycji Sylwestra Gołdyna  to jest 166,926zł przy naszej propozycji 

byłoby ok 40 tys. zł mniej . 

Komentarz do uchwały  

 

    Jako przedstawiciel wnioskodawcy niniejszej uchwały, pragnę powiedzieć 

parę słów 

o projekcie naszej uchwały. Otóż koszt wprowadzenia naszej propozycji 

pokrywa się ,, z grubsza,, 

z propozycją Pana Wójta. Nie wiem kto jest autorem konkurencyjnego projektu, 

chyba nie Komisja Budżetu i Finansów 

gminy, ponieważ w materiałach na Komisje wspólne otrzymaliśmy inne kwoty. 

Otóż koszt naszej proponowanej uchwały jest o ponad 20% niższy niż 

poprzednia propozycja. Dlatego więc, mając na uwadze finanse gminy oraz fakt, 

że te kilkadziesiąt tysięcy złotych (o tyle propozycja p. Gołdyna jest wyższa od 

naszej) można by było inaczej zagospodarować . 

Dlatego powinniśmy poprzeć nasze rozwiązania. 

W dalszym ciągu nasze 3/4 klubu trzyma się zasady, że zostaliśmy radnymi aby 

coś dla lokalnej społeczności zrobić a nie, się dorobić. 

 

Proszę więc tych, którzy tak samo myślą o poparcie naszego projektu. 

Radny przedstawił podziękowania Radnego Jana Puchały w kierunku Pani 

Radczyni  

Dziękuję bardzo, za wnikliwą analizę naszego projektu uchwały dotyczącej 

wysokości diet dla radnych Gminy Kraszewice. 



 Wszystkie Pani zalecenia i modyfikacje zostały w poprawionym projekcie 

uchwały uwzględnione. 

 Jeżeli zaś chodzi między innymi o datę w podstawie prawnej dotyczącej 

Rozporządzenia Rady Ministrów to biję się w piersi i przyznaję, 

 że byłem leniem nie sprawdzając tego u źródła a przepisałem żywcem z 

projektu uchwały otrzymanej z urzędu gminy (treść projektu w załączeniu).  

Byłem święcie przekonany, że data jest dobra widząc Pani podpis pod tym 

projektem. Jeszcze raz dziękuję za poprawki.  

 

Pozdrawiam. Jan Puchała Radny Gminy Kraszewice 

Do projektu Radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Daniel Pyrgiel zapytał ile by ta dieta wyniosła miesięcznie na radnego 

Radny Karol Golanowski stwierdził, że przyjmując, że jest12 diet ( 12 sesji i 

komisji ) wychodzi 515 zł jeśli jest członkiem jednej komisji  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański poinformował, że nie zawsze 

jest 12 sesji czasem nawet 13. Stwierdził, że forma ryczałtu przyjmuje formę 

pensji dla radnego i jest wypłacana co miesiąc czy cokolwiek się dzieje czy nie.  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła, że mimo że komisja w sprawozdaniu 

ma 13 punktów odbyło się to na 8 posiedzeniach  

Radny Karol Golanowski powiedział, że aby uciąć spekulację informuję, że 

koszt naszego ryczałt jest o 40 tys. mniejszy od propozycji Kom. Budżetowej  

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała, że zgadza się z Karolem, że o 40 

tys. mniej ale w przypadku ryczałtu czy radny pracuje mniej czy więcej dostaje 

pensje . Jestem za tym oby była dieta za to co wypracujemy. Jeśli jesteśmy na 

sesji komisji to mamy zapłacone jeśli nie ma nas nie mamy nic, W przypadku 

ryczałtu jak nie ma komisji i tak ma płacone  

Radny Daniel Pyrgiel zapytał, bo jeśli policzymy średnio 20 posiedzeń w roku 

jak 365 zł pomnożymy razy 20 wychodzi 7300zł a jak 515zł pomnożymy razy 

12 wychodzi 6180zł czyli różnicy jest 1100 zł na jednym radnym  jak policzymy 

wszystkich to nie wiem skąd się wzięły te różnice. Radny uważa że powinniśmy 

mieć płacone za wykonaną pracę. 

Radny Karol Golanowski stwierdził , że jeśli radny uważał kwotowo jest za 

dużo to można było złożyć wniosek a ja bym go poparł 

W wyniku głosowania uchwała została odrzucona 



(za – 1 głos, przeciw – 7 głosów, wstrzymało się – 5 głosów), 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Nie było żadnych interpelacji 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Nie było odpowiedzi na interpelacje 

 

11. Wolne głosy i wnioski 

Radny Karol Golanowski przedstawił wniosek Jana Wojtaszka  

aby w ramach polskiego ładu wstąpić o dofinansowanie urządzeń 

fotowoltaicznych na budynkach użyteczności publicznej w tym na wszystkich 

budynkach OSP, motywując to tym aby wszyscy byli równi, żeby nie było tak, 

że niektóre sale mają a niektóre nie mają. Argumentował również tym, że np. 

Gmina Grabów też składa taki wniosek aby na wszystkich budynkach OSP była 

fotowoltaika. 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała, że Radny Jan Wojtaszek prosił o 

wprowadzenie puntu do naszego planu pracy rozliczenie dotacji z Gminy dla 

GSW. Niedawno radna otrzymała telefon od Radnego Jana Wojtaszka aby 

Komisja Rewizyjna spotkała się z komisją Skarg i Wniosków. Nie wiem co 

Państwo my jesteśmy otwarci. 

Radna Jolanta Łuszczek podziękowała w imieniu mieszkańców Jeziorek za 

oświetlenie  

Radny Jan  Mamiak prosił, aby załatać dziury na ul Wieruszowskiej 

Wójt Gminy odp na wniosek przedstawiony przez Karola Golanowskiego 

dotyczący Polskiego Ładu 

 w sprawozdaniu mówiłem że pracujemy nad kilkoma  naborami  aby 

uczestniczyć w tych naborach prowadzę rozmowy  aby te wnioski tym razem 

okazały się możliwie jak najbardziej owocne i skuteczne w programie przede 

wszystkim polskich władz mamy planach o złożenie 3 wniosków na 3 różne 

zadania jeden z tych wniosków rzeczywiście ma dotyczyć instalacji 

fotowoltaicznych ale Szanowni Państwo na budynkach  gminnych zawsze  

wszystkie inwestycje które możemy realizować muszą być na naszych obiektach  

tam gdzie mamy własność, użyczenie. Sala w Racławicach to była jedyna sala, 

która należała do gminy. Pan radny Wojtaszek wielokrotnie występował o 

przekazanie Sali co nastąpiło. Sala OSP w Racławicach została przekazana na 

rzecz straży. Nakłady na budowę ponosiła lecz nie tylko z własnych środków. 

Zapadła decyzja aby przekazać salę, aby właściciel gruntów był właścicielem 

budynków.  



Przy realizacji wniosków zawsze musi być zawarta umowa użyczenia. Tak 

zrobiono w Kraszewicach. Wybudowano tam hotelik, założono fotowoltaikę, 

przeprowadzono remont kuchni i zaplecza kuchennego. Podany wzór gminy 

Grabów jest słaby, bo należałoby stwierdzić kto jest właścicielem sal OSP. 

Jeżeli właścicielem remiz jest jednostka straży to gmina nie ma możliwości 

wspomagania prywatnego właściciela. W wielu samorządach to gminy są 

właścicielami remiz, lecz u nas, w naszej gminie nie ma takiej zgody, wręcz 

przeciwnie jak podany przykład Racławic jest to w drugą stronę. 

Jeśli chodzi o Sale OSP jeśli będzie możliwość też oczywiście będziemy składać 

spiszemy wtedy jakąś umowę  

Jeśli chodzi o  temat 2 podany przez pana radnego Jana Mamiaka   ulica 

Wieruszowska tutaj naprawdę mamy świadomość potrzeby modernizacji ulicy 

Wieruszowskiej w tej chwili jest zarządzie powiatu ostrzeszowskiego państwo 

też chyba wiecie że jest wiele dróg na  terenie  naszej gminy,  dróg powiatowych 

potrzebujących przebudowy jest bardzo dużo myślimy bowiem że na ten rok 

mamy całkiem realne szanse kontynuacji przebudowy ulicy wieluńskiej poprzez 

Kuźnicę Grabowską aż do granicy naszej Gminy. Wójt poinformował, że zgłosi 

do Powiatu ulicę Wieruszowską 

12. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach – 

zamykając  tym samym o godz. 12 24  XXXVIII sesję Rady Gminy Kraszewice.  

    

   Protokołowała:                                                       Sekretarz Obrad   

Lidia Plewa                                                                  Karol Golanowski  

 

            
 


